
Voltooid deelwoord: Zwakke werkwoorden Spelling

In de voltooide tijd zijn er, net als in de verleden tijd, twee soorten
werkwoorden: sterke werkwoorden en zwakke werkwoorden.

De zwakke werkwoorden kun je in de voltooide tijd op twee manieren
vervoegen: ge + stam + t of ge + stam + d.
Soms eindigt het voltooid deelwoord van een zwak werkwoord op –en: 
(Ik heb) gelachen. Deze werkwoorden moet je onthouden.
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’t x-kofschip

Je kunt het ezelsbruggetje ’t x-kofschip gebruiken om de juiste vervoeging te vinden.

 Vorm de ruwe stam van het werkwoord en kijk naar de laatste letter 
 van deze ruwe stam.

 Eindigt de ruwe stam op één van de letters uit ’t x-kofschip, dan schrijf je 
 in de voltooide tijd ge + stam + t. De letters o en i tellen niet mee!

 Eindigt de ruwe stam op een letter die niet in ’t x-kofschip voorkomt, dan 
 schrijf je in de voltooide tijd ge + stam + d. Dit geldt ook als de ruwe stam 
 eindigt op –o of –i.

’t x-kofschip

Hele werkwoord Ruwe stam  ’t x-kofschip  t of d?       Stam Voltooid deelwoord

koken   kok   ja   t       kook ge + kook + t = gekookt
starten   start   ja   t       start ge + start + t = gestart
blozen   bloz   nee   d       bloos ge + bloos + d = gebloosd
vertellen  vertell   nee   d       vertel ge + vertel + d = verteld

Let op!

Soms begint een werkwoord al met een voorvoegsel, zoals be–, ver–, 
ont– of her–. 
Je schrijft bij het voltooid deelwoord dan geen extra ge– meer, 
maar alleen stam + t of stam + d: (Ik heb) geontdekt ontdekt.
Als de ruwe stam eindigt op een –t of –d, dan schrijf je in de
voltooide tijd geen extra t of d: (Ik heb) gewachtt gewacht.

‘t kofschip


